



DAY1 9 JULY, 2026



10:30

Ice-breaking & Team Building 破冰遊戲
Meet fellow campers and build your squad.
認識來自不同學校的營友，組成探險小隊。

11:00



Lingnan Masterclass: From Home to Lifeworld: Creating Community Impact through Sociological Research

嶺大大師班：從居所到生活世界：社會學研究如何影響社群

How do human beings develop a sense of belonging? What makes a place feel like home? How does sociology help us understand our own lifeworlds and those of others? This lecture explores the meanings of home, belonging, and community, drawing on years of research on subdivided housing units. It examines the interactions between individual lived experiences and the broader social world, and demonstrates how sociology and social research can give voice to disadvantaged groups, inspire collective engagement, and generate meaningful impact at the community level.

人如何習得歸屬感？甚麼事物能讓一個地方成為「家」？社會學又如何啟發我們理解自身及他人的生活世界？由劊房研究出發，是次講座將探討「家」、「歸屬」與「社群」的意義，以及個人生活經驗與社會制度的互動，並展示社會學與社會研究如何為弱勢群體發聲、促進集體行動，並為社群創造影響。

12:00

Networking Lunch & Social Moments 聯誼午餐·交流時刻
Connect with professors, alumni, and students over lunch.
與教授、校友及學長學姐共晉午餐，建立未來人脈。

PICK YOUR TRACK:

13:15-
14:30

Track A

Finance & Tech in the AI Era
人工智能時代的金融與科技

AI, blockchain, and big data are transforming finance via algo trading, robo-advisors, and simulations.

探索 AI、區塊鏈與大數據如何重塑金融，體驗算法交易、智能理財與風險評估，並參與 AI 金融模擬。

OR

Track B

Translation & Communication in the Age of AI 人工智能時代的翻譯與傳意

Can AI capture nuance? Human translation shows empathy, tone, and fluency still excel.

AI 能否掌握文化語境？比較 AI 與真人翻譯，探索為何同理心、語調與文化觸覺仍是人類的優勢。

14:30-
18:00

Explore

Tuen Mun City Walk 屯門城市探索

Walk through Hong Kong's layered neighbourhood—from colonial borders and wartime past to street markets and public housing.

走進香港最具層次的街區，探索殖民歷史、戰時遺跡、公屋起源與熱鬧街市，親身感受歷史變革。

OR

Experiment

Science Experience 科學體驗

Hands-on scientific outing: see how research solves real-world problems.

親自動手參與科學考察，了解科研如何解決現實問題。

18:00

Sports Time 運動時間

Train with the Lingnan University Team.
嶺南大學運動隊訓練，體驗熱血氛圍。



10:00-12:00

Workshop A

AI & Tech Innovation Lab 人工智能與科技創新實驗室

Prototype real-world solutions with AI, apps, or data viz—no coding needed.

運用 AI、App 開發或數據視覺化，為現實挑戰製作科技原型。構建智能助手、分析城市數據或設計互動體驗——無需編程，只需好奇心。

Workshop B

Music, Body & Human Expression 音樂、身體與人類表達

Immerse in music, movement, and theatre to find calm, ease stress, and build authentic human connections.

透過音樂、肢體律動與劇場，感受節奏與呼吸如何轉化為安撫力量，讓你於壓力中尋回平靜，建立算法無法取代的真實連結。

OR



This film screening is a bonus event for the camp – you are welcome to register for the screening only.

電影放映是夏令營的加碼活動，歡迎單獨報名參加。

重點活動 FOCUS EVENT

16:00

Film Screening & Dialogue: The Way We Talk 電影放映與對話：《看我今天怎麼說》

Held at a cinema in the city centre, step into Hong Kong's deaf community through this award-winning film. Explore how silence, sign language, and unspoken bonds challenge our ideas of listening and belonging. Meet **Director Adam Wong** in the post-screening session and discuss communication beyond sound and identity beyond labels with Lingnan professors — "**Education for Service**" in action.

於市中心戲院舉行，透過得獎電影走入香港聾人社群，探索沉默、手語與無聲連結如何挑戰我們對「聆聽」與「歸屬」的認知。映後座談會更邀請到**黃修平導演**與嶺南教授展開深度對話，共同探討超越聲音的溝通與超越標籤的身份。這正是嶺南校訓「**作育英才，服務社會**」的體現。

Film Screening
Registration
電影放映活動報名



HKD **1,200** Fee includes

- + Overnight Accommodation
校內住宿
- + All Outings and Field Trips
所有外出活動及考察
- + Welcome Lunch
迎新午餐
- + Programme Materials
教材費用
- + All Transportation
所有交通安排
- + Film Screening
市中心戲院電影放映

Register now
立即報名



Contact us

✉ visiting@LN.edu.hk

☎ 2616 8750